
Zápis ze zasedání Školské rady při ZŠ Meteorologická 
konaného dne 12. listopadu 2019

Přítomní členové: K. Černá, Z. Horčík, B. Janhubová Ehlenová, B. Jungwiert, V. Keller, 
I. Kopecká, M. Korbel, R. Řezanka, P. Zmátlík 

Hosté: J. Kulik – ředitel školy

Zapisovatel: B. Jungwiert, 
Ověřovatel zápisu: M. Korbel

Zasedání bylo zahájeno v 19:00 a ukončeno ve 21:57.

Program jednání:

1) Volba předsedy
2) Schválení programu zasedání
3) Schválení jednacího řádu
4) Schválení změn ve školním vzdělávacím programu
5) Různé

Jednání prvního zasedání Školské rady ZŠ Meteorologická (dále jen ,,Rada”) v novém složení (po
volbách zástupců za pedagogické pracovníky a za zákonné zástupce žáků, které se uskutečnily 24.-25.
září 2019, a po obměně jednoho ze zástupců za zřizovatele školy) zahájil ředitel školy. Po krátkém
přivítání vyzval přítomné k podání návrhů na obsazení funkce předsedy Rady.

1) Volba předsedy Rady

Navrženi byli dva kandidáti, P. Zmátlík a Z. Horčík. P. Zmátlík po krátké konzultaci s dalšími dvěma
členy zvolenými za zákonné zástupce žáků (Horčík, Jungwiert) oznámil, že kandidaturu nepřijímá a na
funkci předsedy podpoří Z. Horčíka, který byl předsedou Rady v předchozím volebním období.

Před  volbou  samotnou  členové  Rady diskutovali,  zda  má  být  volba  předsedy tajná  nebo  veřejná.
Rozhodnuto bylo hlasováním: pro tajnou volbu bylo 7 hlasů, nikdo proti, 2 se zdrželi.

V následné tajné volbě získal Z. Horčík 7 hlasů, 2 hlasy byly proti, nikdo se nezdržel.
Z. Horčík byl zvolen předsedou Rady, poděkoval za důvěru a ujal se řízení schůze.

2) Schválení programu zasedání

Předběžně navržený program byl doplněn bod ,,5. Různé”. Poté byl program jednomyslně schválen.



3) Schválení jednacího řádu Rady

Rada před zasedáním obdržela 3 návrhy jednacího řádu: jednací řád Rady z předchozího volebního
období,  předložený ředitelem školy,  nový návrh předložený Z.  Horčíkem a variantu tohoto návrhu
doplněnou o pozměňovací návrhy P. Zmátlíka.

Rada se rozhodla při diskusi vyjít ze třetí navržené varianty, tj. návrhu Z. Horčíka (který byl založen na
dosud  platném jednacím řádu  a  doplněn  o  některé  body dle  vzorového  jednacího  řádu  vydaného
Magistrátem hl. m. Prahy) s pozměňovacími návrhy P. Zmátlíka.

Rada nejprve hlasovala o jednotlivých změnách, na které v diskusi nebyl jednotný názor:

U čl. 3 (,,Zasedání, korespondenční jednání”) Rada rozhodla, že u odst. e) ve znění

e) Podklady pro jednání školské rady zajišťují členové školské rady a ředitel školy v rozsahu, 
který  vymezuje  zákon,  členům  školské  rady  musí  být  podklady  k  projednávaným  bodům  
rozeslány  nejméně týden před termínem jednání.  Za předložené podklady jsou považovány  
podklady, které jsou úplné a správné.

nebude do jednacího řádu zařazena poslední věta.

[Hlasování: 1 hlas pro ponechání věty, 6 proti, 2 se zdrželi]

U čl. 4 (,,Hlasování”) Rada rozhodla, že:

- I. návrhy odst. b) a d) ve znění

b) Školská rada se usnáší nadpoloviční většinou všech členů při schvalování výroční zprávy o
činnosti školy, školního řádu a pravidel pro hodnocení výsledků vzdělávání žáků. V ostatních
případech se školská rada usnáší většinou přítomných členů. Při rovnosti hlasů rozhoduje hlas
předsedy školské rady.
d) Shora uvedená pravidla hlasování se aplikují i na hlasování o bodech uvedených v odstavci
1 písm. a) až i) §168 školského zákona.

budou spojeny do odst. b) ve znění:

b) Školská rada se usnáší nadpoloviční většinou všech členů při schvalování výroční zprávy o
činnosti  školy,  školního  řádu  a  pravidel  pro  hodnocení  výsledků  vzdělávání  žáků,  tj.  při
hlasování o bodech uvedených v § 168 odst 1., písm. b), c) a d) školského zákona. V ostatních
případech se školská rada usnáší většinou přítomných členů. Při rovnosti hlasů rozhoduje hlas
předsedy školské rady.

[Hlasování: 8 hlasů pro, 0 proti, 1 se zdržel]



- II. navržený odstavec e) ve znění

e) Hlasování školské rady probíhá bez účasti hostů.

nebude do jednacího řádu zařazen.

[Hlasování: 1 hlas pro zařazení, 5 proti, 3 se zdrželi]

B. Jungwiert  požádal, aby v zápisu bylo jmenovitě uvedeno, že hlasoval pro začlenění navrženého
odst. e) do jednacího řádu. Před hlasováním v diskusi k tomuto bodu uvedl, že smyslem podobných
ustanovení je chránit členy rady před možnými tlaky, které mohou při hlasování v přítomnosti nečlenů
Rady – včetně ředitele školy, který podle školského zákona není členem Rady – pociťovat. Upozornil
v této souvislosti na to, že mezi členy Rady jsou ze zákona mj. tři zástupci pedagogického sboru, kteří
jsou  zároveň  jako  zaměstnanci  školy  podřízenými  ředitele.  Podle  jeho  názoru  je  smysl  tohoto
ustanovení  podobný  jako  smysl  ustanovení  navrženého  odstavce  f)  a  oba  odstavce  se  navzájem
doplňují.  Dále na podporu svého stanoviska uvedl, že situace, kdy v orgánech typu správních nebo
dozorčích rad je diskuse za přítomnosti zvaných hostů jasně oddělena od hlasování, na které hosté
opustí zasedací místnost, je podle jeho názoru obvyklá a má být záležitostí obecného a nadčasového
principu, a nikoli přihlížet ke konkrétním osobám, které v dané době funkce zastávají. 

- III. navržený odst. f) ve znění

f) Pokud o to kterýkoli člen školské rady požádá, probíhá hlasování tajně.

bude do jednacího řádu zařazen. 

[Hlasování: 7 pro, 2 proti, nikdo se nezdržel]

Odstavec označený v čl.  4 písmenem f) byl  následně přeznačen na písmeno d),  z důvodu spojení
odstavců b) a d) do jednoho a neschválení odstavce e). 

U čl. 5 (,,Poradní orgány”) Rada rozhodla, že:

- I. navržený odst. b) ve znění

b) Členové komisí jsou voleni školskou radou.

 se mění na

b) Členové komisí jsou voleni a odvoláváni školskou radou.



- II. navržený odst. d) ve znění

d) Členové komisí nesmějí být ve střetu zájmů ve vztahu k projednávané problematice.

se mění na

d) Členové komisí musí oznámit případný střet zájmů ve vztahu k projednávané problematice.

[Hlasování (společné o úpravách odstavců b) a d)): 8 pro, 1 proti, nikdo se nezdržel]

Nakonec Rada schválila jednací řád jako celek. 
[Hlasování: 9 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel]

Schválené znění Jednacího řádu je přílohou tohoto zápisu.

4) Schválení změn ve školním vzdělávacím programu.

Ředitel školy 29. 10. Radě zaslal žádost o projednání změn ve školním vzdělávacím programu (dále jen
,,ŠVP”), konkrétně

- Přírodopis  –  přesun  tematického  okruhu  Savci  ze  7.  ročníku  do  8.  ročníku  (na  Savce  
bezprostředně  navazuje  téma  člověk,  s tím je  spojený také  studijní  materiál  v dostupných  
učebnicích a pracovních sešitech, který je rozdělený právě dle aktualizované verze ŠVP).

- Dějepis – upřesnění problematiky výstupů a učiva.
- Humanitní vědy – bližší specifikace průřezového tématu Výchova demokratického občana, jeho

výstupů a umístění do jednotlivých ročníků.

Podrobné informace Rada obdržela ve formě celého ŠVP s barevně vyznačenými změnami. Ředitel
také Radu informoval o tom, že se změnami vyslovily souhlas oborové komise pro dotčené předměty,
změny byly probrány na mimořádné pedagogické radě a jednohlasně schválené celým pedagogickým
sborem dne 23.  10.  2019,  přičemž nikdo nebyl  proti  ani  se nezdržel  hlasování.  Účinnost  změn se
předpokládá okamžitě.

Nikdo z členů Rady neměl námitky k věcné podstatě změn. B. Jungwiert se vyjádřil v tom smyslu, že
provádět změny v ŠVP v průběhu školního roku, je-li účinnost změn okamžitá, nepovažuje obecně za
příliš šťastné, neboť ŠVP má mimo jiné sloužit zákonným zástupcům žákům jako informace o tom,
jaká výuka bude dětem v daném školním roce poskytována. Dále vyjádřil obavu, aby navžené změny
nepřímo  nezpůsobily  –  jako  se  to  stalo  při  změnách  ŠVP v  předchozích  dvou  letech  –  změny
v hodinových dotacích jiných předmětů, aniž by to z nynějšího návrhu bylo patrné.

Ředitel Radě sdělil, že požadavky na změny jsou vyvolány především podobou učebnic, podle kterých
škola  vyučuje.  Dále  členy  Rady  ujistil,  že  žádná  z  navrhovaných  změn  nepovede  ke  změnám
hodinových dotací ani u dotčených ani jakýchkoli jiných předmětů.
Rada poté s navrhovanými změnami ŠVP – za podmínky, že nemají vliv na hodinové dotace žádných
předmětů -  vyjádřila souhlas.
[Hlasování: 9 pro, 0 proti, nikdo se nezdržel] 

ŠVP s navrženými a schválenými změnami vyznačenými zeleně je přílohou tohoto zápisu.



5) Různé

a)  B.  Jungwiert  upozornil  na  zákonem stanovenou kompetenci  Rady ,,projednávát  návrh  rozpočtu
[školy] na další rok, a navrhovat opatření ke zlepšení hospodaření” (§ 168 odst. 1, písm. f), školského
zákona). Požádal, aby byl Radě návrh rozpočtu na rok 2020 předložen předtím, než bude zaslán ke
schválení zřizovateli, aby Rada mohla případné připomínky a návrhy zformulovat včas. Ředitel přislíbil
předložení návrhu rozpočtu do konce listopadu.

b) B. Jungwiert s odkazem na bod 5) zápisu z posledního jednání Rady v předchozím funkčním období
(14.  10.  2019,  http://www.zsmeteo.cz/sqlcache/zapis-z-jednani-sr-14-10-2019.pdf)  požádal  předsedu
Rady, aby členům zaslal soupis otevřených bodů z předchozího funkčního období Rady, pokud takové
existují.

c) B. Jungwiert Radu informoval, že má několik návrhů do agendy Rady pro nejbližší období a zašle je
v blízké době elektronicky.

d) Ředitel školy přislíbil, že v nejbližší době bude upraven obsah informací o Radě na internetových
stránkách školy tak, aby odpovídal jejímu aktuálnímu složení.

e) Rada rozhodla o zřízení funkce místopředsedy Rady, které nově umožňuje – na návrh Z. Horčíka –
znění  čl.  2  odst.  c)  jednacího řádu Rady.  Podle  tohoto  ustanovení  platí  v  případě ustavení  funkce
místopředsedy pro jeho volbu a odvolání  stejná pravidla  jako u předsedy;  místopředseda zastupuje
předsedu na základě pověření předsedou, případně do zvolení nového předsedy v případě, že Rada
předsedu ztratila.
[Hlasování: 8 pro, 0 proti, 1 se zdržel]

Na místopředsedu byl navržen V. Keller. Rada ho v tajném hlasování do funkce zvolila.
[Hlasování: 8 pro, 0 proti, 1 se zdržel]

f) Rada se shodla, že se do konce kalendářního roku pravděpodobně sejde ještě jednou, a to především
kvůli projednání návrhu rozpočtu školy.

V Praze, dne 12. 11. 2019

Zapsal: B. Jungwiert
Ověřil: M. Korbel
Schválil: Z. Horčík, předseda Rady

Přílohy:
1. Jednací řád Rady
2. Školní vzdělávací program se schválenými změnami (vyznačenými zelenou barvou)

http://www.zsmeteo.cz/sqlcache/zapis-z-jednani-sr-14-10-2019.pdf

